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Kiss, Scorpions i altres grups de rock dur van omplir el parc de Can Zam. Fotos: Rock Fest

El heavy metal sovint s’associa a
minories, oblidant que durant un
temps va ocupar les llistes d’èxits
de les principals ràdios d’arreu
del món. I la seva essència encara
no s’ha perdut. Així ho demostra
l’èxit d’assistents, per cinquè
any, al Rock Fest de Can Zam.

Durant els tres dies de festi-
val -5, 6 i 7 de juliol-, 74.826 per-
sones es van unir en un mateix
espai per veure, en viu i en di-
recte, les actuacions dels grups de
rock i de heavy metal més reco-
neguts a escala internacional. A
l’escenari no hi faltava la qualitat
musical, les disfresses i especta-
cles de llum i foc. A la pista, pre-
dominaven les samarretes negres

amb imatges i logotips de grups
com Kiss, Scorpions, Megadeth
o Stryper. De fet, aquests quatre
van ser algunes de les grans ban-
des que van actuar dissabte, el dia
amb més espectadors. 

A la majoria de grups els
avala una trajectòria llarguíssi-
ma. Això es tradueix en la difi-
cultat d’escollir quins temes to-
car en l’hora -o hora i mitja, en
els grups caps de cartell- que
dura cada concert. Però la ma-
joria, de manera encertada, van
decidir barrejar els antics ‘hits’
amb les cançons dels darrers
discos de la banda. 

Qui també va apostar per un
concert entre clàssics i novetats
van ser Judas Priest i Ozzy, que
dijous van fer esclatar l’escenari,
o Stratovarius i Helloween, que
ho van aconseguir divendres.
Amb tots aquests noms compar-

tint un mateix cartell es demos-
tra que l’evolució del nivell del fes-
tival és imparable. Però, com
cada any, els organitzadors del
festival van reservar un espai per
a un grup de Santa Coloma. En
mitja hora, Born in Exile va acon-
seguir presentar el seu metal i
captivar el públic de Can Zam.

FINS A L’ANY QUE VE
Com tots els festivals, quan s’a-
caba queden els records, la nos-
tàlgia i les ganes que tornin a
arribar les dates marcades. En
aquest cas, ja estan tancades i
porten una novetat: el Rock Fest
2019 durarà quatre nits i serà els
dies 4, 5, 6 i 7 de juliol, com sem-
pre, al parc de Can Zam de San-
ta Coloma. Les entrades, ja a la
venda, es poden comprar per 140
euros, un preu que començarà a
pujar a partir del 15 d’agost.

La capital del rock
» La cinquena edició del Rock Fest torna a triomfar a Can Zam amb gairebé 75.000 assistents
» Ja es poden comprar les entrades per al festival de l’any que ve, que durarà quatre nits

Clàudia Ramos Có
SANTA COLOMA

ANÈCDOTES4El Rock Fest és
música i, sobretot, espectacle.
I en aquesta posada en escena
és quan passen algunes de les
anècdotes que fan única cada
edició i que queden gravades a
les retines dels assistents.

Aquest any, els califor-
nians Stryper van fer apologia
del seu metal cristià i van
aprofitar els espais entre can-
çons per llançar bíblies al pú-
blic. El mateix dissabte, una
hora més tard, Scorpions van
tenir un fort competidor, no a
l’escenari, sinó a un camp de
futbol. Rússia i Croàcia es
trobaven a la ronda de penals

a la meitat del concert de la
banda alemanya. Però en con-
firmar-se la victòria dels cro-
ats, tota l’atenció va tornar a
l’escenari. Acabat el partit i el
concert, la multitud es va tras-
lladar a les paradetes de ke-
babs i hamburgueses, deixant
de banda els fideus xinesos i el
menjar vegetarià, i als lavabos
que, a diferència de la majoria
de festivals, eren mixtes.

A mitjanit, Kiss va portar
l’espectacle de foc a l’esce-
nari, on va arribar des d’una
bastida, tancant l’últim con-
cert de l’edició a l’escenari
Stage Rock. 

La cara B del Rock Fest:
bíblies, penals i kebabs
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La lupa

Ara fa més de dos anys, l’expresident Pu-
igdemont es comprometia a solucionar
el problema de la manca d’oferta de pla-
ces escolars d’ESO al Districte 1 de Ba-
dalona. En concret, anunciava que es
construirien uns mòduls provisionals al
parc de ca l’Arnús mentre es rehabilita-
va i condicionava l’antiga escola Lola An-
glada, futur nou institut del Districte 1.

Per a les famílies va ser una bona no-
tícia, ja que, efectivament, el Departa-
ment d’Ensenyament, l’any 2017, va
aprovar crear l’Institut ca l’Arnús, cosa
que va suposar que al setembre del ma-
teix any més de cinquanta nens i nenes
van començar les classes d’ESO en un es-
pai habilitat a l’escola nova
Lola Anglada.

Aquest any, la jornada
de portes obertes organitza-
da pel nou centre, encara
que en condicions precàries,
va ser tot un èxit d’assistèn-
cia i participació.

A les famílies que ja tenien els seus
fills escolaritzats i les noves deman-
dants se’ls va explicar que, finalment, el
curs 2018-2019 es traslladarien als mò-
duls que s’ubicarien al costat del corre-
can que hi ha a prop de l’escola.

L’Ajuntament cediria l’espai durant
un temps -el veïnat no vol noves cons-
truccions a dins del parc- i s’ocuparia de
realitzar les infraestructures necessàries
-comeses d’aigua, llum, gas i altres- per-
què la Generalitat, abans del setembre,
pogués construir els mòduls.

Com que també hi ha manca de pla-
ces de Primària es va decidir obrir una

nova línia de P3 a l’escola Lola Anglada,
ja que els alumnes d’ESO deixarien lliu-
re l’espai que ocupaven. Hem de dir que
això no és una bona solució, ja que un
centre amb serveis per a dues línies ara
tindrà el que s’anomena un “bolet” du-
rant molts anys.  

I quina és la situació què ens trobem
a mitjans de juliol?

Les famílies, tant de Primària com de
Secundària, ja han matriculat els seus fills
als dos centres i, per tant, tenen clar que
al setembre els seus fills han de comen-
çar el curs amb total normalitat.

Tanmateix, les obres que ha de re-
alitzar l’Ajuntament encara no han co-

mençat. El que significa que la Genera-
litat no pot col·locar els mòduls.

També tothom té clar que al se-
tembre han de sortir els alumnes
d’ESO per poder acollir els alumnes
de P3. Això significa que més d’un
centenar de criatures, en principi, no
saben si els mòduls estaran enllestits
per començar les classes amb nor-
malitat. 

Hi ha un altre problema no resolt per
poder realitzar el projecte de rehabilita-
ció de l’antiga escola. L’Ajuntament no
ha cedit l’edifici a la Generalitat. Sembla
que hi ha problemes amb la titularitat

d’una part de la pista, on està previst
construir un nou edifici.

Les famílies confien en l’equip docent
encara que aquest no disposi de tot allò
que necessita per garantir un ensenya-
ment de qualitat, però estan preocupa-
des perquè no saben on realment aniran
els seus fills si no hi ha els mòduls.

El que tenen clar és que no volen
marxar del barri i per això confien que,
tant l’Ajuntament com la Generalitat,
compliran amb el seu compromís i al se-
tembre es podran començar les classes
tal com es va anunciar fa mesos.

També confien que el curs 2021-
2022 els alumnes que ara han acabat

primer d’ESO començaran
batxillerat a l’edifici, ja re-
habilitat, de l’antiga escola
Lola Anglada.

Tothom valora que l’e-
ducació és una de les condi-
cions essencials per aconse-
guir millorar les condicions

de vida de tots els éssers humans, així
com el desenvolupament integral i sos-
tenible dels pobles.

A Badalona sempre hem defensat el
dret a una educació pública de qualitat
per a tothom.

Amb els problemes exposats, podrem
garantir aquest dret? 

Queda poc temps, però si uns i altres
es posen les piles, segur que el pròxim se-
tembre, a Badalona, cap família tindrà
problemes i tots els nens i les nenes po-
dran començar el curs, com preveu el ca-
lendari escolar aprovat per la Generali-
tat, en els dies assenyalats.

A Badalona sempre hem defensat
el dret a una educació pública de

qualitat per a tothom. El podrem garantir?

Los que destrozaron las
manos, cortaron la len-

gua, dedos... torturaron y
asesinaron con 44 tiros a Víctor Jara
nunca nunca nunca lograrán quitarnos
su voz, letras y música. Condenada, por
fin, 45 años después, gran parte de la
maldita escoria que hizo todo eso con
este ser humano.

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Hay ideas “democráti-
cas” que me dejan pi-

cueto. Nadie propuso ile-
galizar el independentismo cuando su-
ponía un 15 o 20% del electorado. Pero
a Casado le parece buena idea hacerlo
cuando roza el 50%. Ilegalizar a la mitad
del cuerpo electoral. ¿Dónde estudia
esta gente?

@pvallin

La premsa del bloc
monàrquic (i alguna de

línia sobiranista també)
està inflant descaradament la bombolla
del diàleg. En alguns casos fins i tot fins
a extrems una mica ridículs, diria jo.
Quan es despertin tots i totes, el di-
nosaure encara hi serà. Es diu autode-
terminació.

Crec que entre tots
(més els nunyistes) es-

tem destrossant La Masia.
La formació de jugadors ha de ser una
feina silenciosa, no pot ser que la
premsa escrigui sobre nens de 10 anys.
Fa uns anys no sabíem qui jugava al ju-
venil. Els nens s’han de formar, no ser
notícia.

@a_ginola@eduardvoltas@Juanmi_News

Ramon Maria Calderé
L’exfutbolista i entrenador de Vila-ro-

dona és l’escollit per liderar el nou pro-
jecte del CF Badalona. Calderé ja va di-

rigir l’equip entre 2002 i 2005, una èpo-
ca daurada per al club, amb la consecu-

ció de l’ascens i d’una Copa Federació. 
pàgina 21

per Pedro Jesús Fernández

On són els mòduls?
Els semàfors

Jordi Subirana
El nou regidor d’Educació de Badalona,
Jordi Subirana, ja s’ha vist immers en la
primera polèmica. Tot i que argumenta
que l’havia fixat l’antiga regidora, es va

abstenir, sense avisar, en una reunió
amb diverses AMPA de la ciutat.

pàgina 6

Alberto Corredor
El director de cinema Alberto Corredor

ha estat el gran protagonista del
Cryptshow d’aquest any. Corredor ha

guanyat tres premis amb el curtmetrat-
ge ‘Baghead’, entre ells, la millor direc-

ció i el 12è Premi Serra Circular. 
pàgina 10
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Les claus

La Conferència Episcopal Tarra-
conense, integrada pels 13 bisbes
catalans, celebra el trasllat de pre-
sos polítics a centres penitencia-
ris de Catalunya.

La postura episcopal, expres-
sada amb el seu habitual to mo-
derat, mostra la seva discrepància
amb els partits i organitzacions
de la dreta i la ultradreta espa-
nyolista (PP, Cs, SCC, Vox...) que
estan en desacord amb l’apropa-
ment de presos.

El comunicat de l’episcopat
diu sobre aquesta qüestió: “Els
bisbes han tingut notícia de l’a-
propament d’alguns antics mem-
bres del Govern de la Generalitat
i altres dirigents socials a centres
penitenciaris ubicats en territori
català. Celebren l’aplicació d’a-
questa mesura legal i humanità-
ria que, sens dubte, afavorirà el
contacte amb les famílies d’a-
quests detinguts en presó pre-
ventiva. Així mateix, els bisbes
desitgen que es continuïn fent
passos per part de tots els agents
polítics i socials per tal que, com
ja han manifestat repetidament,
es pugui trobar una solució a l’ac-
tual situació que sigui justa i ac-
ceptable per a tothom, amb un
gran esforç de diàleg des de la
veritat, amb generositat i recerca
del bé comú. I conviden nova-
ment els cristians a pregar i a ser
constructors de pau i apòstols de
reconciliació enmig de la societat
catalana”.

Els bisbes 
per Oriol Domingo

De la violència verbal a la física
per Jordi Lleal 

En política hi ha establerta
una regla no escrita: no entrar
en la violència, tant verbal
com física, a l’hora d’enfrontar-
se amb els que pensen diferent.
Semblava que això era més o
menys acceptat, però cada ve-
gada es fa més evident que hi
ha una nova tendència. Rafael
Hernando diu: “Si Pedro Sánc-
hez tingués el que s’ha de tenir
(sic), no rebria Torra per par-
lar de res”. Pablo Casado, fla-
mant finalista de les primàries
del PP: “Si sóc president del
PP, Catalunya serà el pilar de
la meva actuació. S’hi lliura el
desafiament més gran a la lli-
bertat”. Jordi Roca, diputat
del PP: “Els nacionalistes no
dubtaran a vessar sang si cre-
uen que així se sortiran amb la
seva”. Aznar: “La història es
pot tornar a repetir”. Per des-
gràcia, la tendència actual és
passar de les paraules a la
mala educació, com queda pa-

lès en les sessions del Parla-
ment per part dels diputats del
PP i especialment pels de Ciu-
dadanos, que falten al respec-
te als presidents Quim Torra i
Roger Torrent, muntant un
xou cada vegada que poden.
Envalentits per la seva impu-
nitat, ara ja s’estan produint
atacs violents als nostres car-
rers per part de brètols nacio-
nalistes espanyols. Els discur-
sos d’una forma subliminar
s’endureixen. Estem avisats!

Davants d’aquests fets, hi
ha alguna reacció per part de
la cúpula del PP i Ciudadanos?
Cap ni una. Donen la callada
per resposta. Ja els va bé man-
tenir la tensió al Parlament i als
carrers. Nosaltres no hem de
caure a la trampa. Hem de
mantenir la calma, encara que
ens costi no contestar amb les
mateixes armes les seves con-
tínues provocacions.

Keep calm and carry on!

Vist al Twitter

@artursarrate: Avui finalitzen nou anys
(2009-2018) d'absurdes comparacions en-
tre #LionelMessi i #CristianoRonaldo des
de la tribuna del #SantiagoBernabeu.

@GirbauValenti: Imatge, cortesia i res-
pecte. Però el problema de fons, l'#au-
todeterminació i els #presospolítics i exi-
liats subsisteix. Per quedar-se.

#Diàleg

@IsidorMari: Fantàstic! Ara podríem cen-
trar l'atenció en tots els nens (i no tan
nens) que esperen ser rescatats de la
guerra, la fam i la mort arreu del món. 

#Rescatats #CR7alaJuve

Les millors
perles

La targeta ‘black’ del cap de la fundació de la Junta d’Andalusia
per formar aturats, Fernando Villén, es va fer servir 15 vegades
en només unes hores en un prostíbul el març del 2010. L’import

total dels càrrecs va ser de gairebé 15.000 euros. Els fets s’han cone-
gut arran de la investigació judicial oberta contra aquesta fundació.

Jugadors russos van esnifar amoníac per millorar el seu ren-
diment en el partit contra Espanya del Mundial. Així ho de-
talla una informació del diari alemany Süddeutsche Zei-

tung. El metge de la selecció russa ho ha admès però ha negat
que es tracti de dopatge, ja que no és una substància prohibida.

El raper canadenc Drake ha aconseguit col·locar set cançons en-
tre els deu primers llocs de la llista ‘Hot 100’ de Billboard. 
D’aquesta manera, Drake supera els Beatles, que el 1964 van

aconseguir que cinc temes seus apareguessin simultàniament a la
principal llista de popularitat musical dels Estats Units.

Renfe estudia denunciar 13 viatgers d’un comiat de solter
que van haver de ser desallotjats d’un AVE Madrid-Màla-
ga. El grup va provocar molèsties a la resta de passatgers

i va fer que el tren patís un retard de més de mitja hora. La Poli-
cia Nacional va expulsar-los del tren a l’estació de Còrdova. 

Un acte de Ciutadans a Palma de Mallorca el 8 de juliol va dei-
xar una escena surrealista. La de la presidenta de l’Associació
per a la lluita Contra les Malalties del Ronyó reivindicant el fet

de portar òrgans “d’una persona de Catalunya”. La dona va afegir
que “a Espanya tots units som perfectes: necessitem Catalunya”.

Els semàfors
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POLÍTICA4El nou alcalde de
Badalona, Álex Pastor, es va
reunir la setmana passada amb
tots els partits amb representa-
ció a l’Ajuntament. Aquests úl-
tims dies ha estat el torn de di-
verses entitats i organitzacions
que van més enllà de la política,
unes trobades que han servit per
posar sobre la taula els dubtes i
els projectes en marxa.

Divendres, Pastor va rebre
els representants dels sindicats
presents a l’Ajuntament, junta-
ment amb la regidora Teresa
González,  per conèixer “de pri-
mera mà” les reivindicacions i
demandes de les diverses agru-
pacions de treballadors. El nou
govern es va comprometre a
dotar de més personal els de-
partaments de Recursos Hu-
mans i Contractació i a fer com-
plir l’increment salarial aprovat
per l’Estat, per tal de millorar les
condicions laborals dels treba-
lladors municipals.

Qui també va visitar l’Ajun-
tament de la ciutat va ser el
president de la Federació d’Em-
presaris de Badalona (FEB-PI-
MEC), Josep Maria Puente. Di-
lluns, Puente va traslladar a
Pastor les necessitats de les em-
preses que conformen el teixit
industrial de la ciutat.

Un cop reunit amb sindi-
cats i empresaris, Pastor va con-
cretar una trobada, ahir al mig-
dia, amb Pilar Saura, la gerent
de Badalona Serveis Assisten-
cials (BSA), l’organització mu-
nicipal que presta serveis d’a-
tenció integral de salut i d’aten-
ció a la dependència.

Pastor es va reunir divendres amb diversos sindicats. Foto: Ajuntament

Les reunions de Pastor: dels
partits a les entitats de la ciutat
» El nou alcalde rep representants de diverses organitzacions
» La primera presa de contacte ha servit per posar-se al dia

Crítiques a Jordi Subirana 
per  “plantar”  les AMPA

POLÈMICA4FAMPAS i diverses
AMPA d’escoles de la ciutat amb
reformes o noves construccions
pendents s’havien de reunir, di-
lluns a la tarda, amb el nou re-
gidor Jordi Subirana. 

Però, com van explicar a tra-
vés de les xarxes socials, Subi-
rana no va assistir a la reunió  de
la Taula de Construccions per
tractar el seguiment de les obres
dels centres. Aquests denun-
cien que Subirana no es va pre-
sentar a la trobada sense avisar

prèviament i que els va deixar
“plantats”. 

Però el regidor es va defen-
sar, assegurant que era una reu-
nió que havia acordat la regido-
ra anterior i que, l’endemà ma-
teix, fixaria una nova data.

Tot i això, li han plogut crí-
tiques a través de Twitter. La
CUP ha anat més enllà i ja li ha
demanat la dimissió per
“menysprear el moviment edu-
catiu de la ciutat, atacar FAM-
PAS i mentir”, asseguren.

OPOSICIÓ4Les crítiques al nou
govern no arriben només per
part d’algunes entitats com les
AMPA. El govern sortint es mos-
tra “preocupat” per  la gestió del
nou executiu. 

L’exalcaldessa Dolors Sabater,
com a presidenta de Guanyem Ba-
dalona, ha denunciat l’anul·lació
de diverses reunions que l’antic go-
vern havia deixat programades,
així com el retard en la convoca-
tòria dels Consells de la Dona
dels districtes 4 i 6. Dimecres

passat tampoc es va convocar la
Mesa Permanent de Contractació,
un òrgan que es reuneix cada

setmana per tirar endavant la
contractació pública de l’Ajunta-

ment. Amb tot això, Sabater va
concloure que “el govern munici-
pal es troba al límit del bloqueig”.

Els regidors d’ERC compar-
teixen la “preocupació per l’a-
lentiment de la feina del nou go-
vern”. Així ho van fer saber a
Álex Pastor, a qui reclamen que
expliqui els detalls del pla de
xoc. “Aquesta lentitud del go-
vern d’Àlex Pastor pot posar en
perill projectes importants”,
denuncien els republicans en un
comunicat.  

Les AMPA denuncien l’absència del regidor. Foto: Twitter (@PILA_Badalona)

El govern sortint colla Pastor

Partits | Constituït el Comú de Badalona
La setmana passada es va constituir un nou partit polític a la ciutat, el Comú de Ba-

dalona, la marca local de Catalunya en Comú. Un projecte amb el suport d’ICV-EUiA
i amb l’ambició de convertir-se en el partit unitari de cara a les municipals de 2019.

Reunió entre el grup municipal d’ERC i Álex Pastor. Foto: ERC Badalona

“El govern municipal 
es troba al límit del
bloqueig”, alerta
Dolors Sabater
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Una veïna de Badalona mor
atropellada per un autobús

SUCCESSOS4Una dona de 83
anys va morir atropellada per un
autobús que circulava per l’a-
vinguda Martí Pujol, a l’altura
del carrer de Barcelona. La sen-
yora creuava per un pas de via-
nants quan un autobús la va
colpejar dissabte a la tarda.

La Guàrdia Urbana es va fer
càrrec de la investigació per tal
d’esbrinar, a través de testimo-
nis, quin va ser el relat dels fets

i les possibles causes de l’atro-
pellament mortal.

Aquesta és la segona víctima
que mor atropellada en les últi-
mes dues setmanes a la provín-
cia. La primera, a Premià de
Dalt, va ser una nena de 8 mesos
que va morir atropellada per un
vehicle el passat 30 de juny. La
seva mare va haver d’ingressar,
ferida greu, a l’Hospital Ger-
mans Trias i Pujol de Badalona.

Sis famílies vulnerables
accedeixen a pisos socials

HABITATGE4L’Ajuntament de
Badalona ha adjudicat sis pisos
a famílies en situació de vulne-
rabilitat. Aquest és l’acord que el
nou govern ha arribat amb la
Mesa d’Emergències Socials de
la ciutat després d’una reunió ce-
lebrada dijous passat. 

La primera tinenta d’alcaldia
i regidora de Recursos Interns,
Participació i Habitatge, Teresa
González, ha denunciat que “des
de 2015, l’Agència de l’Habitat-
ge de Catalunya (AHC) ha ofert
554 pisos a l’Ajuntament i l’an-
terior govern no en va comprar
cap”, una situació que ha titllat
d’“incomprensible”. González
calcula que hi ha un centenar de

famílies badalonines que es po-
drien beneficiar del dret d’a-
conseguir un habitatge social.

Dels sis pisos que s’han ad-
judicat a les sis famílies, dos són
de propietat municipal i la res-
ta pertanyen a l’AHC. Aquests
dos pisos de propietat munici-
pal, procedents de donacions
ciutadanes, funcionaven com
a pisos pont, un lloc d’estada
temporal per a persones pen-
dents de rebre un lloguer social.
Des d’ERC critiquen que amb el
nou ús dels pisos es perdi la pos-
sibilitat de tenir els primers pi-
sos pont de la ciutat i de no ha-
ver d’allotjar aquestes persones
en hostals o pensions.

ENSENYAMENT4Un dels acords
més rellevants derivats de l’a-
provació dels pressupostos del
2017 era construir una nova es-
cola bressol a Montigalà. El març
del mateix any, el govern de Sa-
bater va anunciar que la llar d’in-
fants seria una realitat durant el
seu mandat. Però amb el canvi de
govern, ha estat Álex Pastor el que
ha anunciat la licitació del pro-
jecte de la nova escola, un pas ne-
cessari per avançar cap a l’exe-
cució de les obres. “Esperem que
sigui una realitat a principis de
2020”, ha explicat Pastor. 

Es preveu que la nova esco-
la, amb capacitat per a 107 alum-
nes, es construeixi al carrer de la
Ciència número 17, amb una in-
versió de 2,1 milions d’euros, tal
com es va anunciar fa un any.  En
aquest sentit, l’exregidor Jose Té-
llez ha criticat que el nou govern
s’apropiï del projecte: “L’escola
no estava bloquejada, Sabater i
l’exregidora d’Educació van sig-

nar el 20 de juny els plecs per li-
citar el projecte executiu”, ha dit,
afegint que ha estat “el govern de
la moció PP-PSC-Cs el que ha tri-
gat tres setmanes a publicar-ho
al perfil del contractant”.

PROJECTES D’AMPLIACIÓ
D’altra banda, la Generalitat ha
donat llum verda a l’ampliació
de dos centres educatius a Ba-
dalona. Un d’ells és el Col·legi
Salesià de Sant Domènec Calvo,
que duplicarà la superfície actual
-8.233 metres quadrats- per do-
nar cabuda als 1.200 alumnes

del centre. Es construirà un edi-
fici paral·lel al principal i, a llarg
termini, dos espais més i una
pista de futbol 7.

L’altre centre que es benefi-
ciarà de l’acord és l’escola Ma-
ristes Champagnat. S’ha aprovat
el projecte per ampliar l’edifici si-
tuat al carrer del Temple, al ba-
rri del Centre, on s’ofereix edu-
cació infantil i primària, i se’n
construiran dos de nous. Al so-
terrani de l’escola s’habilitarà
un espai per poder visitar les res-
tes arqueològiques que es troben
a la part inferior de l’edifici.

El terreny on es preveu construir la nova escola bressol. Foto: Google Maps

Pas endavant per construir
l’escola bressol a Montigalà

Pastor preveu que 
la nova escola sigui 
una realitat a principis 
de l’any 2020
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Els badalonins Xirriquiteula
Teatre, presents al Grec 2018

TEATRE4La companyia de tea-
tre badalonina Xirriquiteula Te-
atre actua aquest any al festival
Grec amb la funció ‘Laika’.  La
primera sessió va ser ahir a la
tarda al SAT!, el Sant Andreu Te-
atre, i la segona serà avui a dos
quarts de set del vespre.

L’obra, dirigida per Enric
Cases, es va estrenar a l’abril a la
Mostra d’Igualada. Explica la
història de la Laika, la primera
gossa astronauta que la Unió So-
viètica va llançar a l’espai l’any
1957. A l’espectacle, la Laika co-
rre pels carrers de Moscou sen-
se imaginar-se que el seu destí
serà els mateixos estels que veu
cada nit. D’una manera molt
visual, la companyia explica un
capítol fonamental en la història
dels viatges a l’espai a través d’un
ninot convertit en la Laika.

Aquesta és una producció
de Xirriquiteula, la mateixa com-
panyia que va portar en escena
‘Papirus’, una obra que ha estat
de gira per més de 20 països.
Ara, amb ‘Laika’, han estat pro-
tagonistes a la Fira de Titelles de
Lleida 2018, on van guanyar el
Premi Drac d'Or de Millor Es-
cenografia i el Premi Drac d'Or
del Jurat dels Infants.

RESSÒ INTERNACIONAL
Després de participar en el
Grec, la companyia engegarà
una gira que els portarà fins al
festival Ricca Ricca d’Okina-
wa, al Japó, i al Festival de Na-
vested de Dinamarca. A Cata-
lunya també formen part de la
programació del Festival de Pe-
dralbes, el Cruïlla i el White
Summer Festival de Pals. 

CINEMA4El Cryptshow, el fes-
tival de cinema de terror i cièn-
cia-ficció de Badalona, va tancar
la 12a edició diumenge passat a
La Donzella Club de Platja, on es
van destapar els guanyadors
dels diversos premis d’enguany.
Entre ells destaca Alberto Co-
rredor, que amb el film ‘Baghe-
ad’ es va endur el premi a millor
curtmetratge -12è Premi Serra
Circular- i el premi a millor di-
recció, a més del guardó del
públic. 

Entre els més de 300 curts
participants, destaquen els pre-
mis a millor guió per a Marie
Dvorakova i Mica Schaffer per
‘Who’s Who in Mycology’; millor
actriu a Gemma Whelan pel seu
paper a ‘The blue door’ i millor
actor a Alexander Fournier per
‘Nightcrosser’. La millor banda
sonora ha estat per a Antoni M.
March i Fire The Animal per
‘Lunch Ladies’ i la millor foto-
grafia per a Jodefa Celestin per
‘Even Horizon’.  El curtmetrat-
ge ‘Bendito Machine VI-Carry
on’ de Jossie Malis s’ha endut el
guardó a millor animació, els mi-
llors efectes visuals han estat
per a Florian Brauch, Matthieu
Pujol, Kim Tailhades, Yohan
Thireau i Romain Thirion per
‘Hybrids’ i els millors efectes

especials per a Cédric Dupuis per
‘Comme tous les matins’.

JURAT FEMENÍ
Aquest any, el jurat ha destacat
per la presència de les dones, que
ocupaven tots els cinc llocs del
tribunal. Les encarregades d'es-
collir els guanyadors del pal-
marès han estat Roser Messa,
Mónica Murguia, Carme Puér-
tolas, Susanna Solórzano i San-
dra Uve. Van atorgar el premi a
millor direcció a Corredor “per
saber orquestrar una història
complexa a temps real” i el pre-

mi Serra Circular per ser un
“curtmetratge perfecte de rit-
me, guió, bons actors i fantàsti-
ca fotografia”, van concloure. 

HISTÒRIA DE FANTASMES
‘Baghead’ és una història de fan-
tasmes on Kevin, el protagonis-
ta, perseguit pel dolor, es fa pre-
guntes que només la mort pot
respondre. Coneix Baghead, una
bruixa que canvia de forma i que
pot connectar amb els morts de
maneres inusuals, una possible
solució a les preguntes que el
protagonista es formula.

Una escena del curtmetratge ‘Baghead’, d’Alberto Corredor. Foto: Cryptshow

‘Baghead’, millor curt i millor
direcció del Cryptshow
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4El Departament de Salut de la
Generalitat ha posat en marxa el
nou Protocol de seguiment de
l’embaràs a Catalunya, que pretén
desmedicalitzar l’atenció a les
gestants tant com sigui possible
i oferir, alhora, les activitats pre-
ventives i de promoció de la sa-
lut més adients a cada moment. 

El nou Protocol, que actualit-
za el del 2005, està dotat amb
més de 330.000 euros i s’aplica-
rà de forma progressiva. Princi-
palment, s’adreça als embarassos
que tenen la consideració de
normals, que són la majoria a Ca-
talunya, però a la vegada inclou
recomanacions adients per a tots
els nivells de risc que es puguin
donar.

El document detalla un ca-
lendari molt més pautat de les vi-
sites i actuacions a realitzar i s’a-
vança la primera visita abans de
les 10 primeres setmanes de ges-
tació, la qual fins ara es feia abans
de les 12 setmanes. D’altra ban-

da, s’eviten exploracions inne-
cessàries com l’exploració ma-
mària o el tacte vaginal.

Una de les principals novetats
és la incorporació de la prova de
l’ADN fetal en sang materna per
detectar anomalies cromosòmi-
ques, com la síndrome de Down,
la de Patau o la d’Edwards, que
són les més freqüents. Aquesta

prova pot evitar fins a 1.200 pro-
cediments invasius a l’any (biòp-
sia o amniocentesi), les quals com-
porten un cert risc d’avortament. 

El test consisteix en una anà-
lisi de sang de la mare per de-
tectar-hi cèl·lules del fetus i po-

der analitzar-ne l’ADN. S’oferirà a
les gestants que presentin un risc
alt i intermedi, després del triple
screening o test combinat de cri-
bratge bioquímic i ecogràfic que
es fa al primer trimestre d’em-
baràs. 

La prova dona una certesa del
99% i això suposarà una gran
seguretat en els casos negatius,
mentre que en els positius
s’haurà de confirmar amb les
proves invasives. Aquest test es
començarà a aplicar a partir de
setembre per a les gestants amb
alt risc i posteriorment s’amplia-
rà de forma progressiva a les de
risc intermedi. Fins ara, a les ges-
tants amb un risc alt se’ls oferia
únicament la possibilitat de fer
una amniocentesi o una biòpsia
de còrion, mentre que a partir
d’ara se’ls oferirà la possibilitat de
triar entre la prova invasiva di-
rectament o bé fer-se la prova de
l’ADN fetal en sang materna com
a pas previ. A les gestants de

risc intermedi que fins ara no
se’ls feia cap prova, a partir d’a-
quest nou protocol se’ls oferirà la
possibilitat de fer-se també la
prova de l’ADN.

SALUT MENTAL
Una altra de les novetats del Pro-
tocol és el seguiment durant tot
l’embaràs i el postpart del be-

nestar emocional de la mare, i
s’incorpora un cribratge siste-
màtic universal per detectar es-
tats depressius i ansiosos. Aques-
ta avaluació es porta a terme a
través d’un qüestionari anomenat
de Wholey que el llevador o lle-

vadora fa a totes les gestants
durant diferents moments de
l’embaràs i del postpart. En cas
que s’identifiqui el risc de patir al-
gun símptoma de depressió o an-
sietat, es deriva la dona a l’aten-
ció especialitzada perquè pugui
fer el tractament adequat.

S’estima que una de cada
quatre embarassades podria pa-
tir un problema de salut men-
tal –els més comuns: l’ansietat i
la depressió–; una de cada deu
una depressió postpart i una de
cada mil presentarà una malal-
tia aguda greu com la psicosi
postpart. 

VIOLÈNCIA MASCLISTA
El nou Protocol també inclou un
cribratge universal a totes les
gestants per detectar i atendre si-
tuacions de violència masclista.
Cada professional haurà de trobar
la manera més adient per fer el
qüestionari a la dona per tal que
rebi l’atenció més adequada.

Cuidant l’embaràs
» La Generalitat posa en marxa el nou Protocol de seguiment de l’embaràs a Catalunya

» Uns qüestionaris detectaran problemes de salut mental i situacions de violència masclista

S’avança la primera

visita abans de les 10

setmanes de gestació

Serveis

canalsalut.gencat.cat

S’hi inclou la prova 

de l’ADN fetal per 

detectar anomalies
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El Protocol també incorpora
millores en la detecció i actuació
en casos de consum de tabac, al-
cohol i altres drogues. A més, re-
cull les actualitzacions d’alguns
cribratges de malalties emer-
gents, com la del virus del Zika o
la malaltia de Chagas. Al mateix
temps, s’elimina el cribratge uni-
versal en algunes determina-
cions, com ara la toxoplasmosi,
per a les quals no hi ha evidèn-
cia, i s’insisteix en les recomana-
cions dietètiques i higièniques
per prevenir-la.

D’altra banda, també s’in-
clou al Protocol la recomanació
de les vacunacions contra la tos
ferina i contra la grip per a les do-
nes gestants. I, finalment, cal
esmentar que s’hi reforça el pa-
per de la parella o de les perso-
nes de l’entorn més proper de la
dona en el seguiment de l’em-
baràs. L’objectiu és que s’impli-
quin i participin en les visites de
control i seguiment de l’embaràs,

així com en les classes de pre-
paració al part.

Aquests són alguns dels as-
pectes més destacats del Protocol

elaborat pel Departament de Salut
i que ha comptat amb la participa-
ció de més de 180 professionals i
amb el suport de l’Associació Cata-
lana de Llevadores i la Societat Ca-
talana d’Obstetrícia i Ginecologia.<

4La natalitat ha baixat un 20% els últims 10
anys fins a arribar als 67.118 naixements el
2017. Paral·lelament, el nombre de dones
que tenen fills cada vegada més tard ha aug-
mentat als països europeus. A Catalunya,
l’any 2016, el percentatge de gestants amb
edats de més de 34 anys se situava al voltant
del 40%, concretament un 38,3%, segons da-
des del Registre de salut maternoinfantil del
Departament de Salut.

La dificultat en el moment del part –vagi-
nal respecte a cesària– també resulta incre-
mentada amb l’edat materna i, a Catalunya,
s’observa que el percentatge de cesàries se si-
tua en el 27,4%. No obstant això, hi ha un aug-

ment de les conductes saludables, com l’aug-
ment de l’inici de l’alletament matern, que se
situa entorn del 90%, o la disminució del con-
sum de tabac, que passa del 22,5% a l’inici de
l’embaràs al 12,4% després del part.

També és una bona dada la disminució de
més d’un 25% en els darrers tres anys de la
taxa d’embarassos en les adolescents, que ha
passat d’un 22,8 per mil el 2013 al 16,7 per
mil el 2016.

L’increment de l’edat de les gestants i les
gestacions múltiples, que el 2016 es van si-
tuar en el 5,6%, podrien ser dos dels motius
que explicarien que un 7,6% dels nadons si-
guin de pes baix.<

canalsalut.gencat.cat

La natalitat, en xifres
» Els naixements han baixat un 20% els últims 10 anys

» Un 40% de les dones tenen fills a partir dels 34 anys

DIABETIS: MILLORA
DE LA DETECCIÓ

4El nou Protocol també
inclou una modificació del
cribratge de la diabetis. A les
dones amb factors de risc
s’avança al primer trimestre
la detecció d’aquesta ma-
laltia. En aquest supòsit es
fa un test de cribratge de
glucèmia basal en les pri-
meres visites amb l’objectiu
de detectar hiperglucèmies.
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POLÍTICA4El Consell Plenari
del Districte de Sant Andreu, a
Barcelona, va debatre, el dia 3 de
juliol, el canvi de nom de diver-
sos carrers de la zona. A priori,
un fet habitual en qualsevol mu-
nicipi, si no fos per la polèmica
que va aixecar un dels noms, el
corresponent a l’últim alcalde re-
publicà de Santa Coloma.

Celestí Boada, l’alcalde
d’ERC afusellat pel franquisme
el 1939 al Camp de la Bota, era
el candidat a substituir l’actual
plaça Fra Juníper Serra, del ba-
rri del Bon Pastor -actualment
de Barcelona, però antigament
de Santa Coloma-, on va néixer
Boada. De fet, es va aprovar el
canvi de nom amb els vots a fa-
vor de la CUP, Ciutadans, PSC,
PDeCAT, BeC i l’abstenció del
PP. Però el grup municipal
d’ERC hi va votar en contra.
“Ens oposem a tots els noms
d’homes proposats”, van sen-
tenciar. La decisió deriva d’un

acord municipal que des del
2010 aposta per la paritat als
noms dels carrers. A la propos-
ta de l’últim plenari, només un
dels vuit noms era de dona.

Però la decisió va generar
polèmica a Santa Coloma. El
president d’ERC al municipi,
Salvador Cervera, va criticar
el seu partit a Barcelona per “no
fer memòria de Celestí Boa-

da”. Una crítica a la qual es va
sumar la mateixa família de
l’exalcalde. Alfred  Bosch, líder
d’ERC a Barcelona, va reaccio-
nar ràpidament i va assegurar
que es tractava “d’un error que
calia corregir”, i que el vot no
valorava els noms proposats
sinó que s’expressava de forma
contrària als noms d’home en
detriment dels de dona.

Celestí Boada substituirà l’actual plaça Fra Juníper Serra. Foto: Google Maps

Una plaça de Barcelona portarà
el nom de Celestí Boada

» L’últim alcalde republicà de Santa Coloma tindrà un lloc al Bon Pastor
» El vot inicial en contra d’ERC, per raons de gènere, va aixecar polèmica

Cs insta Parlon a recórrer 
la sentència del Cas Pretòria 

TRIBUNALS4Dilluns passat,  2
de juliol, l’Audiència Nacional
va fer pública la sentència del
Cas Pretòria que, entre d’al-
tres, condemna l’exalcalde de
Santa Coloma Bartomeu Muñoz
a passar 5 anys, 8 mesos i 28
dies entre reixes i a 17 anys
d’inhabilitació.

L’Ajuntament va reaccionar
dos dies més tard i l’oposició no
ha trigat a replicar. En un co-
municat, el consistori resumia la
resolució judicial i es mostrava
a l’espera de veure si alguna de
les parts implicades té la inten-

ció de recórrer la sentència al
Tribunal Suprem. 

Precisament això és el que ha
demanat el grup municipal de
Ciutadans mitjançant una sol·li-
citud formal. Volen que l’Ajun-
tament recorri la sentència per-
què “les penes són menors a les
sol·licitades”, expliquen. A més,
insten l’executiu municipal a
estudiar la possibilitat d’iniciar
accions contra l’exregidor d’Ur-
banisme Manuel Dobarco, l’únic
condemnat davant el qual l’A-
juntament no es va presentar
com a acusació particular.

ENSENYAMENT4L’Ajuntament
de Santa Coloma aprofitarà que
els centres escolars tanquen du-
rant l’estiu per dur-hi a terme
una bateria d’obres de reforma.
Gairebé tots els centres públics
d’educació infantil i primària de
la ciutat es beneficiaran d’una in-
versió de dos milions d’euros.

Entre les obres, previstes per-
què finalitzin abans que comen-
ci el curs escolar, hi ha la repa-
ració  i substitució de la pista de
l’Escola Serra de Marina, la pin-

tura completa de l’interior de
les escoles Primavera i Ausiàs
March, la rehabilitació de diver-
sos espais de la Mercè Rodoreda,
la substitució de la pista esporti-
va i reforma del pati de l’Escola
Ferran de Sagarra o les reformes
dels lavabos de l’Escola Fray
Luis de León, entre d’altres.

PATIS MÉS INCLUSIUS
Part de la inversió -50.000 eu-
ros- es destinarà al projecte ‘Em-
patitzem’. Cinc escoles -Jaume

Salvatella, Lluís Millet, Miguel de
Unamuno, Fray Luis de León i
Mercè Rodoreda- repensaran
l’ús dels patis per fer-los més in-
clusius. Analitzaran l’espai i el
transformaran per tal de situar
els nens i les nenes al centre del
procés, que ha de servir per mi-
llorar la configuració, l’organit-
zació i la gestió d’un dels espais
més importants de la vida a l’es-
cola. Aquestes actuacions aca-
baran durant el primer trimes-
tre del curs vinent.

L’Ajuntament va reaccionar a la sentència del Cas Pretòria. Foto: Arxiu

2 milions d’euros per a escoles

Societat | Operatiu per frenar l’incivisme
La Policia Local ha engegat un operatiu especial per lluitar contra les conductes
incíviques, com l’abandonament de mobles al carrer, el buidatge de contenidors
o les obres sense autorització, comportaments amb multes de fins a 900 euros.
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POLÈMICA4Els veïns de La Ca-
talana segueixen decidits a llui-
tar contra un nou bloc de pisos
turístics al barri. Des que van sa-
ber que un propietari privat ha-
via comprat 22 pisos a la zona,
que probablement es converti-
rien en habitatges turístics, tenen
l’alerta activada. Durant aquests
últims dies han pogut veure com
camions de diverses empreses
diferents s’aturaven davant el
bloc a descarregar grans quan-
titats de mobles, entre taules, ca-
dires, neveres, armaris i mata-
lassos. 

“No volem ni ens podem
quedar callats”, afirma amb con-
tundència un dels veïns del ba-
rri. Per aquest motiu, han deci-
dit alçar la veu i col·locar pan-
cartes en contra dels nous pisos.
Passejant per la zona propera al
bloc, també es poden veure pin-
tades, en parets i voreres, amb un
mateix missatge: “No als pisos
turístics”. Però pel que sembla,

no tothom hi està d’acord. Di-
marts al matí, la pancarta més
gran, plantada en un espai amb
gespa davant dels pisos, ja no hi
era, i algunes pintades estaven
esborrades. L’Associació de Veïns
del barri pensa que podria ser la
mateixa empresa propietària de
l’immoble la responsable de la re-
tirada de la pancarta. Per això
han decidit realitzar noves ac-

cions, encara per concretar, que
donin visibilitat a la protesta.
“Creiem que molta gent no està
informada del que passa, però
som un barri molt petit i pocs a
l’associació”, expliquen.

De moment, l’empresa se-
gueix moblant els pisos mentre
la Generalitat estudia si fer un ús
turístic dels habitatges és com-
patible amb els estatuts del bloc.

La pancarta va desaparèixer dimarts al matí. Foto: AVV La Catalana

Retiren la pancarta de protesta
contra el bloc de pisos turístics
» L’AVV La Catalana anuncia noves accions per visibilitzar l’oposició
» La Generalitat segueix estudiant si l’ús turístic dels pisos és legal

L’entorn del Fòrum surt 
al carrer per fer-se sentir

MANIFESTACIÓ4Dijous passat,
diverses entitats de la zona del
Fòrum van participar en una
manifestació contra la conta-
minació, els sorolls i l’incivisme
que diuen que pateixen. Però
sota un lema conjunt, ‘L’entorn
del Fòrum diu prou’, les plata-
formes, organitzacions i asso-
ciacions de veïns participants
han aprofitat per alçar la veu
amb les seves pròpies reivindi-
cacions. Des d’Aire Net van exi-

gir el tancament de la planta in-
cineradora Tersa. Altres veïns
van protestar contra la presèn-
cia d’amiant en diversos aboca-
dors il·legals de Sant Adrià, un
material altament perillós.

És la primera vegada que
totes aquestes entitats s’uneixen
per protestar per una causa con-
junta, que engloba les diverses
reivindicacions, seguint la mà-
xima que, si protesten junts, se-
ran més forts. 

SOLIDARITAT4L’Ajuntament de
Sant Adrià subvencionarà amb
un total de 30.000 euros dos
projectes de caràcter social. La
meitat d’aquests diners van des-
tinats al Menjador Solidari Gre-
gal amb la finalitat de cobrir les
necessitats bàsiques d’alimen-
tació de persones amb dificultats
econòmiques i socials del mu-
nicipi. L’any passat, aquest men-
jador va atendre 10.378 perso-
nes, principalment dels barris
del Besòs i La Mina.

El consistori també donarà
15.000 euros a la Fundació For-
mació i Treball. Han signat un
conveni pel qual es lliuraran ar-
ticles de primera necessitat, com
mobles i roba, que després es re-
partiran a persones del munici-
pi derivades pels Serveis So-
cials, que no poden adquirir-los
per la seva situació econòmica.

COBRIR NECESSITATS BÀSIQUES
De fet, un dels objectius dels Ser-
veis Socials és, precisament, as-

segurar que els ciutadans tenen
cobertes les necessitats bàsi-
ques, entre les quals hi ha l’a-
llotjament, el vestit, l’alimenta-
ció i els subministraments bàsics
(aigua, llum i gas). Per aconse-
guir-ho, el municipi col·labora
amb diverses entitats socials,
com la Fundació Formació i
Treball, que fa anys que coope-
ra amb l’Ajuntament per donar
suport a persones que tenen di-
ficultats en termes d’autonomia
i inserció social.

La manifestació va tenir lloc dijous passat. Foto: Twitter (@airenet2)

30.000 euros a projectes socials

Crematori | L’enquesta de Tanatori del Litoral
Dos de cada tres veïns de Sant Adrià escolliria la incineració per a ells o per a algun
membre de la família -segons es desprèn d’un estudi de Tanatori del Litoral- i més

de la meitat veuen necessària la creació del primer complex funerari a la ciutat.
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Operació policial a Tiana
contra el tràfic de drogues

SUCCESSOS4La Policia Nacio-
nal va dur a terme, la matinada
de dimarts, un operatiu al camí
dels Francesos de Tiana, con-
cretament en una casa situada al
número 65-67, per tràfic de
drogues. 

Segons ha pogut saber Línia
Nord, els veïns de la urbanitza-
ció van detectar, a primera hora
del matí, la presència d'agents
amb armes llargues davant la
porta de l'habitatge. Fonts de l'A-
juntament van confirmar l’ope-
ratiu, com també ho va fer la Po-
licia Nacional. Les mateixes fonts

policials, però, no han concretat
el nombre de detinguts, que ba-
lla entre una o dues persones.

Des del mateix Ajuntament
expliquen que feia dos mesos
que els agents de la Policia Na-
cional estaven fent seguiment als
llogaters de la casa i que col·la-
boraven amb la Policia Local
de Tiana, que ha aportat imatges
de diverses càmeres, informació
i identificacions. 

De moment no han trans-
cendit més detalls de l’operatiu,
ja que el cas està sota secret de
sumari. 

OPERACIÓ ENFILADISSA4Tot
i que el macrooperatiu de la Po-
licia Nacional contra la pre-
sumpta adjudicació irregular de
semàfors i radars de trànsit, co-
neguda com a ‘Enfiladissa’, va
acabar el mateix dimarts 3 de ju-
liol, les conseqüències políti-
ques per als afectats van arribant
amb comptagotes. L'Ajuntament
de Tiana, que els agents també
van escorcollar dimarts passat,
va reaccionar uns dies després de
manera oficial. El consistori va
emetre un comunicat públic on
expressa la decisió de “revocar el
càrrec de cap de la Policial Local”
a Tomàs Cabrejas -detingut di-
marts al matí- i reincorporar
l’agent a l’Ajuntament de pro-
cedència, és a dir, a la Policia Lo-
cal de Montgat, on també havia
estat regidor de Seguretat. 

L'endemà de la seva deten-
ció, Cabrejas va declarar davant
el jutjat d’instrucció número 2 de
Badalona i la jutgessa el va dei-
xar en llibertat amb mesures
cautelars, com la retirada del
passaport i la presentació pe-

riòdica als jutjats. De manera
temporal, un agent de la planti-
lla ocuparà la plaça de caporal en
comissió de serveis que Cabre-
jas ha deixat vacant. 

És una petició que havia fet
Junts per Tiana amb la intenció
d’apartar el cap de la policia
mentre se l’estigui investigant
amb càrrecs. “Demanem que
s’implantin les mesures neces-
sàries perquè aquesta situació
tingui el menor impacte possible

en la Policia Local”, diu el por-
taveu del grup municipal, Isaac
Salvatierra.

L’operatiu, que afecta cinc
comunitats autònomes diferents,
va acabar amb una cinquantena
de detencions. Presumptament,
els consistoris contractaven els
sistemes de control de trànsit de
manera irregular i els caps de la
policia feien d’intermediaris a
canvi d’una comissió, un supo-
sat frau ara en mans del jutge.

La Policia Nacional va escorcollar l’Ajuntament de Tiana. Foto: Arxiu

Tiana cessa el cap de la Policia
Local i el reincorpora a Montgat

Trànsit | Nou radar a la carretera de Montgat a Tiana
La carretera que va de Montgat a Tiana, la BV-5008, tindrà un nou radar de

velocitat al tram del carrer Pere Claret. S’instal·larà aquest mateix estiu en una
zona amb gran afluència de persones, amb l’escola Mireia i el CAP de Montgat.

Imatge de la casa on s'ha dut a terme l'operació policial. Foto: Google Maps
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El Mundial i el bon temps
marquen les rebaixes

REBAIXES4Les rebaixes d’es-
tiu, que van començar fa dos
caps de setmana, s’han viscut de
forma desigual a causa, princi-
palment, de dos factors externs
als botiguers i als compradors.

La coincidència amb el Mun-
dial de futbol ha fet que, durant
les tardes de partits, l’afluència de
gent al carrer disminueixi. L’a-
rribada de la calor també és un
factor important, tot i que afa-
voreix les compres de manera
desigual. Al tenir una primavera
plujosa, s’ha endarrerit la com-

pra de roba i calçat d’estiu, i
molts compradors aprofitaran
per fer coincidir el canvi d’armari
amb les rebaixes.

Amb la llei a la mà, cada co-
merç és lliure de començar i aca-
bar les rebaixes el dia que vulgui.
A Badalona i a la majoria de
municipis del Barcelonès Nord,
els petits comerciants van espe-
rar fins al primer cap de setma-
na de juliol per penjar el cartell de
rebaixes, però les grans marques
ja feia dies que havien començat
el període de descomptes.

MERCAT4L’Associació de Pa-
radistes de Santa Coloma pre-
para una jornada especial plena
d’activitats. S’inclou dins la pro-
gramació del mercat setmanal de
venda no sedentària, que cada
dilluns al matí reuneix més de
180 parades ambulants al vol-
tant del Mercat Sagarra.

Dilluns que ve, però, en
comptes d’acabar a les dues del
migdia com és habitual, s’allar-
garà fins a dos quarts de nou del
vespre. Aquesta acció, que ser-
virà per apropar la vida de mer-
cat a la ciutadania, comptarà

amb diverses activitats com una
actuació de quatre pallassos que
cap al migdia, i de nou a mitja
tarda, passejaran per la zona
interactuant amb els compra-

dors. A les sis del vespre co-
mençaran les exhibicions a l’ai-
re lliure per part dels alumnes
del gimnàs Satori, l’Escola de
Dansa Mulero i la Casa d’Aragó.
Quan acabin, cap a les vuit, es
portarà a terme el sorteig d’un
iPhone d’última generació entre
tots els clients que hagin com-

prat a les parades i hagin om-
plert la butlleta de participació
corresponent.

Amb la intenció de crear un
ambient festiu, l’Associació de
Paradistes busca connectar amb
tots els públics, des dels més pe-
tits fins als més grans i dina-
mitzar aquest tipus de mercats.

Parades a l’exterior del Mercat Sagarra. Foto: Twitter (@GRAMECOMERÇ)

Jornada especial al mercat
ambulant de Santa Coloma

Restauració | Més temps per inscriure’s a la dinamització
L’Ajuntament de Santa Coloma ha allargat, fins demà, el termini per inscriure’s en

el programa de dinamització de la restauració de la zona centre. El pla, que s’adreça
als 327 establiments de la zona, ja compta amb una quarantena de participants.   

Les parades ambulants
s’instal·laran durant tot
el dia i hi haurà diverses
activitats i actuacions



Un vell conegut del club serà
l’encarregat de l’època postMa-
nolo González. Dilluns passat el
CF Badalona va anunciar que
Ramon Maria Calderé tornarà a
ser el primer entrenador del club
a partir de la temporada que ve. 

D’aquesta manera, després de
13 anys, Calderé tornarà al Bada
i afrontarà la seva segona etapa
com a primer entrenador esca-
pulat; en la primera, que va ser
entre els anys 2002 i 2005, el
club va guanyar dues lligues a
Tercera, una Copa Federació i
l’anhelat ascens a Segona B. La
seva darrera experiència a les
banquetes ha estat al Salmanti-
no (un club nascut de la desapa-
reguda Unión Deportiva Sala-

manca), del qual va ser acomia-
dat el passat mes de febrer.

Calderé, però, aterra a un
club que no té res a veure amb el
de fa gairebé una quinzena
d’anys: en plena conversió a so-
cietat anònima esportiva, i que
ara mateix només té sis jugadors
amb contracte en vigor: Miquel
Robusté i Ismael Moyano (re-
novats conjuntament a mitjans
de la setmana passada), Néstor
Querol, Carlos Albarrán, Aly
Coulibaly i Adrián Rivas. La fei-
na més urgent, per tant, se cen-
trarà en la confecció de la plan-
tilla amb la qual començarà a
competir d’aquí a unes setmanes. 

De moment, el club no ha
anunciat les dates de la pre-
temporada (i a la pàgina inicial
del seu portal web hi ha un
compte enrere que s’ha d’acabar
la mitjanit de diumenge a di-
lluns), tot i que els badalonins ja

coneixen dues cites que afron-
taran en les pròximes setmanes:
la primera ronda de la Copa
Catalunya absoluta (l’últim cap
de setmana d’aquest mes, al
camp del Palamós) i el Torneig
d’Històrics, que es jugarà la set-
mana següent.

Ramon Calderé torna a ser
l’entrenador del CF Badalona

» L’exjugador havia ocupat la banqueta del club entre 2002 i 2005
» El club treballa ara en la confecció de la plantilla del curs que ve

Helena López també renova
amb l’Snatt’s Sant Adrià

Helena López és la si-
sena peça de la planti-
lla de l’Snatt’s Sant
Adrià 2018-19. Dis-

sabte passat, el club va confirmar
la renovació de l’escorta, que la
temporada que ve complirà el seu
tretzè any vestint de lila. López va
arribar al club amb nou anys (ara
en té 22), en la categoria mini, i
ha anat escalant categories curs
a curs, mantenint la fidelitat al
Femení Sant Adrià, que ara li re-
torna la confiança convertint-la
en la tercera jugadora que reno-
va respecte del curs passat (des-
prés de Mireia Vila i Laura Peña,
si no es compta la capitana Cris-
tina Hurtado).

En el seu debut a la màxima
categoria del bàsquet estatal,

l’escorta va tenir una mitjana
de gairebé 19 minuts i mig de joc
per partit, anotant 4,7 punts,
capturant 2,1 rebots i recuperant
una pilota per partit.

LLIGA CATALANA FEMENINA
A banda d’aquesta notícia, es-
portivament les adrianenques
ja saben quan i contra qui debu-
taran en competició oficial en la
temporada que ve. Serà el dia 3
d’octubre, a Santa Coloma de
Queralt, en la semifinal de la 30a
Lliga Catalana Femenina, contra
el Cadí La Seu.

Si l’Snatt’s guanya el partit, es
classificarà per a la final de la
competició, que es jugarà el cap
de setmana del 6 i 7 d’octubre a
Fontajau contra l’Uni Girona.

Una imatge de Calderé quan entrenava l’Olot. Foto: UEO

El badaloní Jordi Fernández,
‘head coach’ dels Nuggets

BADALONA4El bressol del bàs-
quet català és Badalona i un dels
seus fills, Jordi Fernández, és el
primer català que aconsegueix ser
head coach (entrenador princi-
pal) dels Denver Nuggets, una de
les franquícies de l’NBA.

El badaloní, que des de l’any
2016 forma part del cos tècnic
que encapçala Mike Malone en
aquest equip de l’estat de Colo-
rado, és el màxim responsable
dels Nuggets mentre duri la Sum-
mer League, la lliga d’estiu, que
va arrencar divendres passat i que
s’allargarà fins al dimarts que ve.

Aquesta competició es disputa ín-
tegrament a Las Vegas i serveix
perquè les franquícies provin ju-
gadors i perquè els rookies co-
mencin a tenir el primer contac-
te amb el bàsquet professional.

BADALONA-OHIO-COLORADO
Fernández no és un estrany a les
banquetes de l’NBA, ja que des de
l’any 2009 ha format part, d’una
manera o altra, d’una franquícia.
Va començar als Canton Charge
(l’equip vinculat dels Cleveland
Cavaliers) i des de fa dos anys és
als Denver Nuggets.

Marc Calderón torna al
Joventut per dirigir el júnior

Després que s’hagi reac-
tivat la vinculació amb el
CB Prat i que Dani Miret
hagi marxat a la banque-

ta del club del Baix Llobregat, el
Divina Seguros Joventut ja ha
trobat el seu relleu per a la ban-
queta del júnior A. Serà Marc
Calderón, que torna “a casa”, al
club on es va formar com a en-
trenador durant 15 temporades.

Durant aquests anys, el ba-
daloní va passar per gairebé tots
els equips i, fins i tot, va ser un
dels ajudants d’Aíto García Re-
neses a l’ACB durant la tempo-
rada 2005-06. Calderón també
va formar part de l’staff del CB
Prat i en les darreres temporades

havia entrenat diferents equips
del bàsquet base del Barça.

“Torno a Badalona, torno a la
Penya, el club on em vaig inicar
com a jugador i entrenador. Amb
il·lusió i ganes d’ajudar a seguir
fent créixer el club i la seva can-
tera”, va assegurar dissabte pas-
sat, en una piulada a Twitter.

LLIGA CATALANA ACB
A banda d’això, dilluns passat la
Federació Catalana de Bàsquet va
anunciar les dates de la 39a Lli-
ga Catalana ACB. Es recupera el
format de final a quatre (a Llei-
da) i els de Carles Duran jugaran
la semifinal el 8 de setembre
contra el Morabanc Andorra.

Pau Arriaga
BADALONA

Badalona | 3 jugadores del Seagull, subcampiones de futbol platja
Carla Morera, Pascu i Laia García, jugadores del CE Seagull, es van proclamar subcampiones

d’Europa de futbol platja. Les gavines van aconseguir arribar a la final de la competició amb la
selecció espanyola, però van perdre la final contra Rússia (0-2). L’Europeu es va jugar a Nazaré.

UNA CARRERA DE MÉS
DE DUES DÈCADES

4Calderé va penjar les bo-
tes el 1993 i només quatre
anys després ja debutava
com a primer entrenador,
al Premià. Cornellà, Cas-
telldefels, Badaloní, Bada,
Ceuta, Reus, Teruel, Palen-
cia, Burgos, Castellón, Olot
i Salmantino (amb una
breu experiència a Bèlgica)
han estat els seus equips.
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Llibres Teatre

El músic de La Bisbal d'Empordà (Baix
Empordà) Jaume Pla, Mazoni, ha publi-
cat Cançons robades (Bankrobber,
2018), un disc recopilatori de temes in-
èdits i versions.

Editat només en format digital, l'àl-
bum recupera cançons perdudes que
no figuren a cap dels seus discos, algu-
nes fins i tot inèdites a les xarxes socials.

Música Pelis i sèries

Cançons robades
Mazoni
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Una noia nascuda al Marroc i criada en
una ciutat de Catalunya. Aquesta és la
història de Najat el Hachmi, però tam-
bé de la filla estrangera. La jove plasma
els dilemes que comporta la immigra-
ció, el trencament de vincles familiars i
una història de rebel·lió personal. Una
novel·la que mostra l’entrada al món
adult i els lligams a la terra i la cultura.

La filla estrangera 
Najat el Hachmi

Una de les estrenes més esperades de
l’estiu és aquesta Ocean’s 8. La protago-
nista és Debbie, la germana de Danny
Ocean (el fil conductor de la primera
trilogia de pel·lícules), que després de
sortir de la presó comença a reunir un
equip per al seu pròxim robatori: un
collaret, valorat en més de 100 milions
de dòlars, a la Met Gala de Nova York.

Ocean’s 8
Gary Ross

Tres germans de Barcelona, en aquest
cas és important remarcar-ho, es tro-
ben per decidir què fan amb una pe-
culiar herència que han rebut. Una co-
mèdia que reflexiona sobre la frustra-
ció d’una generació molt marcada per
la crisi que ha de fer front a la decepció
i s’ha de reinventar permanentment.

A la Sala Flyhard de Barcelona.

Ovelles
Carmen Marfà i Yago Alonso

El Raval més fotogràfic  
L’Espai Busquets de l’Escola Massana del barri del Raval de

Barcelona acull fins al 21 de setembre l’exposició fotogràfica
liderada per Pep Dardanyà  ‘Raval. Canvi d’escena’. La mostra
té l’objectiu de reflexionar sobre la capacitat de la fotografia
de representar un lloc, la gent que l'habita i els esdeveni-

ments que hi succeeixen. Els fotògrafs que s’han unit per ho-
menatjar aquest singular barri barceloní són Sasha Asensio,
Consuelo Bautista, Paco Freire, Jorge Ribalta, Jordi Oliver i Mi-
reia Vidal. Tots ells aporten la seva particular mirada per repre-

sentar l’essència del barri més multicultural de Barcelona.

No t’ho perdis
Els fans de Beyoncé van poder gaudir l’11 de juliol

de la seva artista preferida en directe durant el
concert que va oferir a l’Estadi Olímpic de Barce-
lona per presentar la segona part del seu tour
OTR II. La cantant va pujar a l’escenari acom-
panyada d’una persona molt especial: el seu
marit, Jay-Z. La parella va sorprendre el públic
amb un espectacle carregat d’emocions i d’e-
fectes especials amb la música i el ball com a
protagonistes. El repertori del concert es va
basar en els temes del seu nou disc Every-

thing is love, un àlbum que l’antiga compo-
nent de Destiny’s Child va anunciar per

sorpresa el juny a través de les xarxes so-
cials.  En poques hores, la notícia va acon-
seguir ser trending topic a Twitter i el vi-

deoclip d’una de les seves noves cançons
va acumular milions de visualitzacions.      

B E Y O N C É

La fitxa
Ser una cantant de prestigi internacional

Va aconseguir la fama amb el grup Destiny’s Child

Famosos

La seva gira ha passat per Barcelona
El seu marit Jay-Z també va actuar amb ella

L’artista va presentar el seu nou disc
El va anunciar fa un mes per sorpresa a les xarxes

QUI ÉS?

ÉS FAMOSA PER...

DURANT EL CONCERT...

QUÈ HA FET?

Viu en línia | Pro Cycling Manager
Uns quants dies després de l’inici del Tour de França es posa a la 
venda aquest simulador amb les llicències de totes les curses.
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DISSABTE 14 DE JULIOL
20:00 Primera de les dues jornades de La Nit de

Swing del Círcol, que enguany es traslladen
a la zona del Monument de Roca i Pi. / La Ram-
bla de Badalona.

AVUI 12 DE JULIOL
Tarda El prestigiós pianista colomenc Àlex Al-

guacil farà la darrera de les seves tres classes
magistrals a l’Auditori Can Roig i Torres. Cal
inscripció prèvia per participar-hi. / Audito-
ri Can Roig i Torres.

DILLUNS 16 DE JULIOL
Tot el dia Dilluns que ve, de forma excepcional,

el Mercat setmanal s’allargarà fins a dos quarts
de nou del vespre. L'Associació de Paradistes
ha preparat activitats, tallers i exhibicions per
a la jornada. / Entorn del mercat Sagarra.

DIUMENGE 15 DE JULIOL
16:00 Aquesta tarda se celebrarà la final de la

quarta edició de l’Open de billar a tres ban-
des de Sant Adrià. Les rondes prèvies es van
disputar la setmana passada. / Seu del Club
de billar Sant Adrià.

DIMECRES 18 DE JULIOL
19:00Tarda de cinema de por. Els responsables

del Polidor han preparat una sessió d’It,el re-
make de la pel·lícula de terror de 1986 basada
en un llibre d’Stephen King. / Centre de
Producció Cultural i Juvenil Polidor.

DEMÀ 13 DE JULIOL
21:30 La Banda musical de Teià i la banda de Cas-

tellbisbal seran els dos grups encarregats dels
temes del Concert de música a la fresca or-
ganitzat per AV Residencial Camí d'Alella. /
Zona esportiva.

DILLUNS 16 DE JULIOL
Tot el dia En el marc de les activitats de l’Estiu

Jove 2018, es farà una sortida de tot el dia a
Port Aventura. L’activitat costa 29 euros per
als menors i 39 euros per als majors d’edat.

DIMECRES 18 DE JULIOL
21:30 El compositor Jeroni Velasco s’encarregarà

d’interpretar temes de cobla contemporània
en el marc del Festival d’estiu de cobles i com-
positors. / Parc de l'Antic Camp de Futbol.

La 39a Festa de cara al mar inclourà la
processó de la Verge del Carme, la can-
tada d’havaneres i el repartiment del
cremat. / Platja de les roques.

La vila celebra la 39a edició
de la Festa de cara al mar
Dissabte 14 de juliol a les 21:00

El cicle infantil Rodamons ofereix un
estiu d’emocions i arriba a la biblioteca
Singuerlín amb l’activitat anomena-
da Ànima animal. / Biblioteca Sin-
guerlín - Salvador Cabré.

‘Ànima animal’, una sessió
de contes a Singuerlín
Avui 12 de juliol a les 18:00

La directora Montse Bañolas presen-
ta el muntatge teatral anomenat Un
instante imprevisible, protagonitzat
per Manel López i A. Fender. / Centre
Cívic Dalt de la Vila.

Montse Bañolas presenta
‘Un instante imprevisible’
Demà 13 de juliol a les 19:00

La darrera pel·lícula de la història
principal de la saga Star Wars, Els úl-
tims jedi, serà al cinema a la fresca. /
Parc de l'Antic Camp de Futbol.

‘Star Wars: els últims jedi’
arriba al Cinema a la fresca
Demà 13 de juliol a les 22:00

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma
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